

SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ

**OBSAH ROČNÍKU LXX
rok 2020**

VYDÁVÁ ODBOR ARCHIVNÍ SPRÁVY A SPISOVÉ SLUŽBY MV
V TISKÁRNĚ MINISTERSTVA VNITRA ČR, p. o.

SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2020

OBSAH

STUDIE

Barbora Bönschová: pozůstalostní praxe královédvorských měšťanů v pozdním středověku. Příspěvek k dějinám městského práva	7
Jan Frolík: Poznámky k úloze právníků po roce 1945	27
Renata Dymešová: Elektronické skartací řízení na příkladu praxe města Chvaletice	70
Martin Zbelá: Pražský chorobinec na Karlově a jeho správa v letech 1862–1929 (v kontextu dobových zařízení sociální péče)	247
Ivana Ebelová: Aspekty migrace a emigrace židů z Českých zemí se zřetelom k období tzv. úředního antisemitismu 18. století a vypovězení pražských židů ve čtyřicátých letech	304

DOKUMENTY

Daniel Kovář: Nobilitační listiny z let 1548–1900 ve fondech českobudějovického archivu	126
Hana Pátková: Rozdělení vírou, spojeni vědou. Vzájemná korespondence Jaroslava Kadlece a Františka Michálka Bartoše	435
Eduard Mikušek: Josef Borovička, Můj učitel Max Dvořák. Poznámkami opatřil, úvod a doslov napsal Eduard Mikušek	499

RECENZE

Ivan Hlaváček: Hrst zahraničních novinek z oblasti středověké diplomacie a příbuzných oborů	559
Ludmila Sulitková: Slovenská archivistika 50, 2020/1	594
Ludmila Sulitková: Hradu a obci. Sto let Archivu Pražského hradu	604
Ivan Hlaváček: Pamětníkova glosa k právem vlídnému a informativnímu referátu Ludmily Sulitkové o historii Archivu Pražského hradu	615

OBRAZOVÁ PŘÍLOHA

Daniel Kovář: Nobilitační listiny z let 1548–1900 ve fondech českobudějovického archivu	233
---	-----

SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2020

INHALT

ABHANDLUNGEN

Barbora Bönschová: Die Nachlasspraxis der Bürger von Königinhof (Dvůr Králové im Spätmittelalter. Beitrag zur Geschichte des Stadtrechts	7
Jan Frolík: Anmerkungen zur Rolle der Rechtsanwälte nach 1945	27
Renata Dymešová: Die elektronische Bewertung am Beispiel der Praxis der Stadt Chvaletice	70
Martin Zbelá: Das Prager Spital für mittellose Alte und Kranke im Karlshof und seine Verwaltung in den Jahren 1862–1929 (im Kontext zeitgenössischer sozialer Einrichtungen)	247
Ivana Ebelová: Aspekte von Migration und Emigration der Juden in den Böhmischem Ländern in Hinblick auf die Zeit des sogen. Behördlichen Antisemitismus des 18. Jahrhunderts und die Ausweisung der Prager Juden in den vierziger Jahren	304

DOKUMENTE

Daniel Kovář: Nobilitierungsurkunden aus den Jahren 1548–1900 in den Beständen des Stadtarchivs von České Budějovice (Budweis)	126
Hana Pátková: Getrennt im Glauben, vereint in der Wissenschaft. Die Korrespondenz von Jaroslav Kadlec mit František Michálek Bartoš	435
Eduard Mikušek: Josef Borovička, Mein Lehrer Max Dvořák. Mit Fußnoten, Einleitung und Nachwort von Eduard Mikušek	499

REZENSIONEN

Ivan Hlaváček: Aus ausländischen diplomatischen Neuerscheinungen	201
Ivan Hlaváček: Eine Handvoll ausländischer Neuheiten aus dem Bereich der mittelalterlichen Diplomatik und verwandter Fachbereiche	559
Ludmila Sulitková: Slovenská archivistika 50, 2020/1	594
Ludmila Sulitková: Hradu a obci. Sto let Archivu Pražského hradu	604
Ivan Hlaváček: Die Glosse des Zeugen zur Rezension „Hradu a obci. Sto let Archivu Pražského hradu“	615

BILDERBEILAGE

Daniel Kovář: Nobilitierungsurkunden aus den Jahren 1548–1900 in den Beständen des Stadtarchivs von České Budějovice (Budweis)	233
---	-----

SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2020

CONTENTS

STUDY

Barbora Bönschová: Estate Practice of the Townspeople in Dvůr Králové nad Labem in the Late Middle Age. Contribution to the History of Urban Law	7
Jan Frolík: Notes on the Role of Lawyers Following 1945	27
Renata Dymešová: The Practice of Chvaletice as an Example of Electronic Shredding Proceedings	70
Martin Zbelá: The Prague Hospital in Karlov and its administration in the years 1862–1929 (in the context of social care facilities)	247
Ivana Ebelová: Aspects of migration and emigration of Jews from the Czech lands with respect to the period of the “official” anti-Semitism of the 18th century and the expulsion of the Prague Jews in the 1740s	304

DOCUMENTS

Daniel Kovář: Nobilitation Documents from the Years 1548–1900 in the Collections of the České Budějovice (Budweis) Archive	126
Hana Pátková: Divided by faith, joined by science. The mutual correspondence of Jaroslav Kadlec and František Michálek Bartoš	435
Eduard Mikušek: Josef Borovička, My Teacher Max Dvořák. Notes provided and introduction and afterword written by Eduard Mikušek	499

BOOK REVIEWS

Ivan Hlaváček: From Foreign Diplomatic News	201
Ivan Hlaváček: A handful of foreign news from the area of medieval diplomacy and related fields	559
Ludmila Sulitková: Slovenská archivistika 50, 2020/1	594
Ludmila Sulitková: Hradu a obci. Sto let Archivu Pražského hradu	604
Ivan Hlaváček: Witness's glossary for review „Hradu a obci. Sto let Archivu Pražského hradu“	615

IMAGE ATTACHMENT

Daniel Kovář: Nobilitation Documents from the Years 1548–1900 in the Collections of the České Budějovice (Budweis) Archive	233
--	-----